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Sytuacja:

Sytuacja ma miejsce na linii startu, przed sygnatem startu.

Pytanie 1:

Czy jachty zielony i czerwony podlegajg przepisowi 17, skoro nie posiadajg kursu wtasciwego?

Odpowiedz 1:

Jezeli jacht czerwony osiggnat krycie po zawietrznej jachtu zielonego w zasiegu dwadch dtugosci
swojego kadtuba, jacht czerwony podlega przepisowi 17. Nie naktada on jednak Zzadnych
ograniczen na jacht czerwony przed sygnatem startu, poniewaz jachtten nie posiada
wtedy kursu witasciwego. Jacht zielony nie podlega przepisowi 17, poniewaz przepis ten ma

zastosowanie jedynie do dziatan jachtu zawietrznego.

Odpowiedzi Panelu Q&A Kolegium Sedziow PZZ majq charakter pomocniczy i nie sq wigzgcq interpretacjq
przepiséw. Zgodnie z postanowieniami PRZ wigzqce interpretacje przepiséw publikowane sq jedynie przez World
Sailing w aktualnej Ksigzce przypadkow regatowych, Ksigzce decyzji arbitrow w regatach meczowych i Ksigzce
decyzji arbitrow w regatach zespotowych.
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Pytanie 2:

Czy jacht czerwony ma prawo wyostrzy¢ jacht zielony do linii wiatru?

Odpowiedz 2:

Tak. Przed sygnatem startu przepis 17 nie ogranicza dziatania jachtu z prawem drogi, patrz

odpowiedz 1.

Nalezy pamietac jednak, ze jacht czerwony podlega ograniczeniom wynikajacym z przepisow 15

i 16.

Pytanie 3:

Czy jacht czerwony ma prawo wyostrzy¢ jacht zielony do swojego kursu wiasciwego po sygnale

startu?

Odpowiedz 3:

Tak. Jacht czerwony ztamatby przepis 17 dopiero wtedy, gdy po sygnale startu zeglowatby
powyzej swojego kursu wiasciwego, chyba ze w wyniku takiego manewru natychmiast znalaztby

sie on za rufg jachtu zielonego.

Nalezy pamietaé¢ jednak, ze niezaleznie od tego, czy jacht czerwony postepuje zgodnie z

przepisem 17, jacht zielony musi ustepowaé jako jacht nawietrzny zgodnie z przepisem 11.

Odpowiedzi Panelu Q&A Kolegium Sedziow PZZ majq charakter pomocniczy i nie sq wigzgcq interpretacjq
przepiséw. Zgodnie z postanowieniami PRZ wigzqce interpretacje przepisow publikowane sq jedynie przez World
Sailing w aktualnej Ksigzce przypadkow regatowych, Ksigzce decyzji arbitrow w regatach meczowych i Ksigzce
decyzji arbitrow w regatach zespotowych.
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